



Genevieve Tuts began her tenure at the helm of the Delegation of the European Union to Canada in September 2024. She has extensive experience gained in several EU institutions, the Belgian Ministry of Foreign Affairs, and the legal profession. She served as the Head of Cabinet for European Commissioner for Justice between December 2019 and August 2024. The portfolio included Justice, Rule of law, data protection, and consumer law.

Ambassador Tuts started her career as a lawyer specializing in EU law before becoming a magistrate with the Belgian Ministry of Justice. In 2002, she transitioned to the cabinet of the Belgian Minister for Foreign Affairs, where she held key roles focused on European and external policies. As Belgium's Representative in COREPER I in the EU Council of Ministers, she addressed a wide range of EU policies, including energy, environment, climate, and digital. She also served 13 years as Director in the Council of Ministers, leading the work of 3 Directorates: Transport, Telecom, Energy- inter institutional affairs and Legal service's Directorate Quality of legislation.

The Ambassador holds a Master's in European Law and a Law degree. She has been an assistant at Liege University at the law faculty and Master of Conference at ENA. She speaks French, English, and Dutch. She has practised improvisational acting and has a deep appreciation for diverse music genres, playing both piano and guitar. Passionate by cinema she is also an outdoor enthusiast, she enjoys running along rivers, lakes, and coastlines.

As the EU Ambassador to Canada, Geneviève Tuts leads the EU Delegation in its work to strengthen ties between the European Union and Canada, drawing on her extensive expertise in European policy and international relations.



Geneviève Tuts a commencé son mandat à la tête de la délégation de l'Union européenne au Canada en septembre 2024. Elle possède une vaste expérience acquise dans plusieurs institutions de l'UE, au ministère belge des Affaires étrangères et dans la profession juridique. Elle a été chef de cabinet pour le commissaire de la Justice entre décembre 2019 et août 2024. Son portefeuille comprenait la justice, l'État de droit, la protection des données et le droit de la consommation.

L'ambassadrice Tuts a commencé sa carrière en tant qu'avocate spécialisée en droit de l'UE avant de devenir magistrate au ministère belge de la Justice. En 2002, elle a rejoint le cabinet du ministre belge des Affaires étrangères, où elle a occupé des postes clés axés sur les politiques européennes et extérieures. En tant que représentante de la Belgique au COREPER I au sein du Conseil des ministres de l'UE, elle a abordé un large éventail de politiques de l'UE, notamment l'énergie, l'environnement, le climat et le numérique. Elle a également occupé pendant 13 ans le poste de Directrice au Conseil des Ministres, dirigeant les travaux de 3 Directions : Transports, Télécoms, Energie-Affaires interinstitutionnelles et la Direction Qualité de la législation du service juridique.

L'Ambassadrice est titulaire d'un Master en Droit européen et d'une licence en Droit. Elle a été assistante à la Faculté de Droit de l'Université de Liège et Maître de Conférence à l'ENA. Elle parle français, anglais et néerlandais. Elle a pratiqué l'improvisation théâtrale et a une profonde appréciation pour divers genres musicaux, jouant à la fois du piano et de la guitare. Passionnée de cinéma, elle est également une passionnée de plein air, elle aime courir le long des rivières, des lacs et des côtes.

En tant qu'Ambassadrice de l'UE au Canada, Geneviève Tuts dirige la Délégation de l'UE dans ses travaux visant à renforcer les liens entre l'Union européenne et le Canada, en s'appuyant sur sa grande expertise en matière de politique européenne et de relations internationales.